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Protokół Nr III/2017 
z XXVIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie 

 

 Sesja odbyła się w dniu 31 marca 2017 roku, w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Mszanowie. 

O godzinie 9:00 Przewodniczący Rady Zbigniew Wiśniewski otworzył obrady XXVIII Sesji Rady 
Gminy. Na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec 
ustawowego składu rady Gminy wynoszącego 15 osób, obrady są prawomocne.    
Nieobecny radny Grzegorz Turulski. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu. 
Sesja trwała do godziny 10:55.  
 
Spoza członków Rady udział wzięli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau 
- Skarbnik Gminy Joanna Artuszewska 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- radni Powiatu Nowomiejskiego: Barbara Grzywacz i Marcin Buliński 
 Lista osób zaproszonych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 
- sołtysi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
- redaktora Kuriera iławskiego 
 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXVI i XXVII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

6. Zapytania i wnioski. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
na lata 2017-2034. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
rok 2017. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 
2017 – 2019. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, położonej w obrębie 
geodezyjnym Lekarty, na rzecz Powiatu Nowomiejskiego z przeznaczeniem na cele 
publiczne. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Gryźliny.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Skarlin.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Radomno.  

15. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Pacółtowo.  

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2017 r. 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie 
postępowania rekrutacyjnego do przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych i innych form wychowania przedszkolnego, dla których Gmina Nowe Miasto 
Lubawskie jest organem prowadzącym. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów oraz dokumentów 
obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do pierwszej klasy publicznej szkoły 
podstawowej  dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej dla 
których organem prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 

20. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
21. Zamknięcie obrad Sesji. 

Przebieg obrad: 

Ad 1 
Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
Otwarcie i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 

 
Ad 2 
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Zmian nie zgłoszono. 

 
Ad 3 
Wybór sekretarza obrad. 
Sekretarzem obrad wybrano radnego Zdzisława Domżalskiego. 

 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z XXVI i XXVII Sesji Rady Gminy. 
Sekretarz obrad XXVI Sesji w dniu 15.02.2017r., radny Krzysztof Dembiński poinformował, iż 
zapoznał się z protokołem z XXVI Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i 
wnioskował o jego przyjęcie. 
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXVI Sesji Rady Gminy. 
 
Sekretarz obrad XXVII Sesji w dniu 6.03.2017r., radny Zbigniew Podwojewski poinformował, iż 
zapoznał się z protokołem z XXVII Sesji. Treść protokołu odzwierciedla przebieg obrad i 
wnioskował o jego przyjęcie. 
Do protokołu nie wniesiono uwag. 
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła protokół z obrad XXVII Sesji Rady Gminy. 
 

 
Ad 5 
Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
Pan Wójt przedłożył sprawozdanie ze swojej pracy oraz podległego Urzędu za okres od 15 lutego 
do 30 marca 2017 r. 
15.02.2017  
- Pan Wójt uczestniczył w rozprawie sądowej z wniosku naszej Gminy o zasiedzenie 
nieruchomości. 
16.02.2017 
- Wziął udział w Walnym Zgromadzeniu przedstawicieli członków Gminnej Spółki Wodnej. 
17.02.2017 
- Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej reprezentowała Pana Wójta podczas spotkania 
zorganizowanego w Urzędzie Wojewódzkim dotyczącego kwestii Programu Rodzina 500 Plus. 
- Pan Wójt spotkał się z przedstawicielem firmy Termator. 
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18.02.2017 
- Pan Wójt wziął udział w Gminnych Igrzyskach Wsi. 
- Uczestniczył w koncercie charytatywnym zorganizowanym dla Błażeja Malczuka. 
- Wziął udział w zebraniu sprawozdawczym  Ochotniczej Straży Pożarnej w Chroślu. 
21.02.2017 
- Spotkał się z Dyrektorem przedsiębiorstwa Energa w sprawie planowanych inwestycji budowy 
oświetlenia ulicznego na terenie gminy. 
22.02.2017 
- Pan Wójt spotkał się z wykonawcami usług świadczonych na rzecz Gminy w zakresie 
odśnieżania dróg.  
23.02.2017 
- Wziął udział w spotkaniu, na którym zaprezentowano oprogramowanie do ewidencji dróg. 
24.02.2017 
- Pan Wójt spotkał się z księdzem Markiem Wróblewskim z Parafii pw.  Św. Faustyny Kowalskiej w 
Jamielniku, w celu omówienia planu wnioskowania o środki Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich na lata 2014 – 2020, którymi dysponuje Lokalna Grupa Działania Ziemia Lubawska. 
28.02.2017 
- Podpisał umowę z firmą Skanska na budowę drogi Mszanowo - Nowe Miasto Lubawskie. 
- Spotkał się z Prezesem Gminnej Spółdzielni „Samopomoc Chłopska” w  Nowym Mieście 
Lubawskim w sprawie zakupu działki w Gryźlinach. 
1.03.2017 
- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w celu: 
   - ustalenia terminu przekazania Gminie budynku mieszkalnego w Nawrze, który wcześniej ma 
zostać wyremontowany przez ANR,  
   - sfinalizowania toczącej się od sześciu lat procedury nieodpłatnego przekazania nieruchomości 
Gminie Nowe Miasto Lubawskie, 
   - pozyskania bezzwrotnej dotacji na budowę dróg i kanalizacji na nieruchomościach wcześniej 
przejętych przez Gminę od Agencji Nieruchomości Rolnych. 
- Pan Wójt spotkał się z Dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w celu 
omówienia postępu prac w zakresie budowy obwodnicy Nowego Miasta Lubawskiego oraz 
zakończenia realizacji budowy chodnika wzdłuż drogi krajowej nr 15. 
- Spotkał się z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków w sprawie wykreślenia z Wojewódzkiej 
Ewidencji Zabytków budynku, w którym mieści się Społeczna Szkoła Podstawowa im. Janusza 
Korczaka w Tylicach. 
2.03.2017 
- Uczestniczył w debacie dotyczącej planowanych zmian w ordynacji wyborczej. 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury wręczył w imieniu Wójta nagrody uczestnikom Memoriału 
Warcabowego im. Ks. K. Wróblewskiego w Gwiździnach. 
3.03.2017 
- Spotkał się z Sołtysami z terenu naszej Gminy, aby ich uhonorować w związku z obchodami Dnia  
Sołtysa oraz uczestniczył w uroczystości z okazji Samorządowego Dnia Sołtysa zorganizowanego 
przez Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego. 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury reprezentował Wójta podczas Obchodów Narodowego Dnia 
Żołnierzy Wyklętych w Jamielniku. 
- Pani Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas obchodów Święta Patrona 
Szkoły Podstawowej w Gwiździnach. 
6.03.2017 
- Pan Wójt uczestniczył w Sesji Rady Gminy. 
- Wziął udział w obchodach Dnia Kobiet pracowników Urzędu i jednostek podległych. 
7.03.2017 
- Wziął udział w obchodach Dnia Kobiet w sołectwach: Gryźliny, Jamielnik i Bagno. 
8.03.2017 
- Wziął udział w obchodach Dnia Kobiet w miejscowościach: Tylice, Pacółtowo i Gwiździny. 
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9.03.2017 
- Wziął udział w obchodach Dnia Kobiet w Lekartach, Skarlinie, Nowym Dworze Bratiańskim i 
Bratianie. 
10.03.2017 
- Pan Wójt wręczył nagrody najlepszym hodowcom bydła mlecznego z terenu naszej gminy.  
- Wziął udział w obchodach Dnia Kobiet w Chroślu. 
13.03.2017 
- Spotkał się z mieszkańcami Gryźlin i Jamielnika podczas zebrań wiejskich. 
14.03.2017 
- Spotkał się z mieszkańcami Mszanowa i Nawry podczas zebrań wiejskich. 
15.03.2017 
- Spotkał się z mieszkańcami Bagna podczas zebrania wiejskiego. 
16.03.2017 
- Pan Wójt wziął udział w zjeździe organizacji samorządowych. 
17.03.2017 
- Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas Gali z okazji Plebiscytu na  Najpopularniejszego 
Sołtysa. Nagrodę srebrnego Sołtysa Wsi otrzymał Pan  Michał Kamiński - sołtys wsi Jamielnik. 
20.03.2017 
- Spotkał się z Prezesem firmy KOMBUD w sprawie budowy budynku wielorodzinnego w 
Mszanowie, na działce naprzeciwko Urzędu.  
- Kierownik Referatu Oświaty wręczyła nagrody w imieniu Wójta uczestnikom XVIII Gminnego 
Konkursu Ortograficznego. 
- Spotkał się z przedstawicielem Stowarzyszenia Przystań w celu zapoznania się z ofertą wspólnej 
realizacji projektu skierowanego do rodzin, w których występuje problem uzależnienia od alkoholu 
oraz przemocy. 
- Spotkał się z mieszkańcami Skarlina i Lekart podczas zebrań wiejskich. 
21.03.2017 
- Spotkał się z Dyrektorem Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Olsztynie w sprawie 
wspólnej realizacji inwestycji drogowych. 
- Spotkał się z przedstawicielem z Agencji Nieruchomości Rolnych w Olsztynie w sprawie 
bezzwrotnego dofinansowania na budowę dróg oraz przejęcia od ANR nieruchomości. 
- Spotkał się z mieszkańcami Nowego Dworu Bratiańskiego oraz Chrośla podczas zebrań 
wiejskich. 
22.03.2017 
- Spotkał się ze Starostą Nowomiejskim w sprawie remontu drogi powiatowej Nowy Dwór 
Bratiański-Lekarty-Skarlin. 
- Spotkał się z mieszkańcami Pustek i Radomna podczas zebrań wiejskich. 
23.03.2017 
- Pan Wójt wręczył nagrody uczestnikom Turnieju Wiedzy Pożarniczej. 
- Spotkał się z mieszkańcami Pacółtowa i Tylic podczas zebrań wiejskich. 
24.03.2017 
- Kierownik Referatu Oświaty reprezentowała Wójta podczas spotkania inauguracyjnego projektu 
'E- kompetencje bez barier". 
- Sekretarz reprezentowała Wójta podczas zebrania inauguracyjnego Powiatowej Rady Rynku 
Pracy. 
24.03.2017 
- Uczestniczył w Wojewódzkich Halowych Igrzyskach Samorządowych o Puchar Województwa 
Warmińsko Mazurskiego. Zdobyliśmy czwarte miejsce w klasyfikacji. 
27.03.2017 
- Spotkał się z Zastępcą Dyrektora Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Toruniu w celu 
omówienia możliwości realizacji wspólnych inwestycji drogowych. 
- Spotkał się z mieszkańcami Gwiździn podczas zebrania wiejskiego. 
28.03.2017 
- Wziął udział we wspólnym posiedzeniu komisji Rady Gminy oraz w posiedzeniu Komisji 
Społecznej. 
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- Spotkał się z mieszkańcami Kaczku i Bratiana podczas zebrań wiejskich. 
 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności wójt i jego urzędnicy podejmowali następujące działania: 
W okresie od 15 lutego do 30 marca br. wykonano następujące prace związane z drogami: 
- przeprowadzono bieżące naprawy dróg gruntowych i szutrowych w sołectwach: Tylice, 
Gwiździny, Radomno, Pustki, Jamielnik, Nawra, 
- przeprowadzono mechaniczne czyszczenie dróg asfaltowych w Bratianie i Gwiździnach,  
- przeprowadzano prace porządkowe na ścieżce rowerowej oraz w pasie drogi gminnej w 
Bratianie, 
- zdemontowano płoty przeciwśnieżne przy drogach gminnych, 
- wycięto zakrzaczenia przy drodze gminnej w Bagnie. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 30 tys. euro na:  
- dostawę artykułów biurowych i materiałów eksploatacyjnych do drukarek i kserokopiarek na 
potrzeby Urzędu Gminy w Nowym Mieście Lubawskim, 
- opracowanie Gminnej Ewidencji Zabytków i Programu opieki nad zabytkami Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie. 
Przeprowadzono zamówienia publiczne powyżej 30 tys. euro na: 
- zastosowanie odnawialnych źródeł energii poprzez kompleksową modernizację systemu 
grzewczego w Szkole Podstawowej w Gwiździnach, 
- przebudowę drogi gminnej Mszanowo – Nowe Miasto Lubawskie polegającej na kompleksowej 
przebudowie dróg lokalnych w miejscowości Mszanowo oraz gwarantującej szeroki dostęp do 
obiektów użyteczności publicznej i dróg powiatowych, 
- przebudowę dróg gminnych w miejscowości Pacółtowo o nr 181040N oraz w miejscowości 
Bagno o nr 181057N, 
- dostawę sprzętu komputerowego wraz z urządzeniami peryferyjnymi w ramach projektu: 
Wyrównywanie szans uczniów w szkołach w Bratianie i Jamielniku. 

W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na koniec lutego 2017 r. było 360 
zarejestrowanych osób bezrobotnych (w tym 231 kobiet), czyli o 11 osób więcej niż według stanu 
na koniec stycznia 2017 r.,  

W miejscowości Tylice (działka nr 141/1) zakończono budowę sieci wodociągowej o długości 
115 m. Całkowita wartość inwestycji przekroczyła kwotę 14 tys. zł brutto. 

W miejscowości Łąki Bratiańskie (działki nr  191/3 i 192/2) zakończono budowę sieci 
wodociągowej o długości 159,5 m. Całkowita wartość inwestycji wyniosła prawie 18 tys. zł brutto. 

W dniu 20.03.2017 został złożony wniosek o dofinansowanie zadania „Budowa boiska 
sportowego wielofunkcyjnego ze skocznią w dal i bieżnią w Skarlinie” w ramach Programu rozwoju 
szkolnej infrastruktury sportowej 2017. Wartość zadania wyniesie prawie 450 tys. zł wnioskowane 
dofinansowanie prawie 225 tys. zł.  

Pozytywnie rozpatrzono wniosek złożony przez Gminę w ramach FOGR-u na przebudowę 
drogi gminnej Tylice – PGR Tylice, dojazdowej do gruntów rolnych we wsi Tylice, na odcinku o 
długości 270 m – Etap III. Gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 90 000 zł. Planowany 
całkowity koszt inwestycji to prawie 220 tys. zł. 

Wysoko oceniono złożony przez Gminę wniosek dotyczący Rozwoju elektronicznej 
administracji w gminie wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie. Gmina otrzyma na realizację tej 
inwestycji dofinansowanie ze środków RPO Województwa Warmińsko-Mazurskiego na lata 2014-
2020. Całkowity koszt projektu wyniesie prawie 813 tys. zł, a dofinasowanie prawie 690 tys. zł. 
Przedmiotem projektu jest uruchomienie 17 elektronicznych usług publicznych. Uruchomienie e-
usług będzie połączone z wdrożeniem oraz modernizacją systemów informatycznych w Urzędzie 
Gminy, modernizacją infrastruktury sprzętowej oraz realizacją szkoleń podnoszących kwalifikacje 
pracowników Urzędu. Na terenie Gminy zostanie uruchomiony także punkt potwierdzenia profilu 
zaufanego ePUAP. Zostanie zmodernizowany system podatków lokalnych wraz z udostępnieniem 
ich podatnikom poprzez rozwiązanie front Office. Ponadto w Urzędzie zostanie uruchomiony punkt 
potwierdzający profil zaufany ePUAP, a także zostanie zastosowany system elektronicznego 
obiegu dokumentów zintegrowanego z systemami zewnętrznymi, nastąpi ograniczenie barier w 
zakresie dostępu i realizacji spraw publicznych dla osób z ograniczoną sprawnością 
(niepełnosprawnych, starszych, z małymi dziećmi), zwiększeniu ulegnie bezpieczeństwo 
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teleinformatyczne poprzez modernizację infrastruktury technicznej, nastąpi wzrost poziomu 
kompetencji cyfrowych pracowników Urzędu poprzez realizację szkoleń. 

Wniosek o dofinansowanie zadania „Budowa ścieżki rowerowej Bratian – Iława – Etap I Bratian 
– Radomno” złożonego w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Warmińsko – Mazurskiego został uznany za poprawny po ocenie kryteriów formalnych. Czekamy 
na efekt oceny merytorycznej. 

Wniosek o dofinansowanie zadania Zastosowanie odnawialnych źródeł energii poprzez 
instalację wykorzystującą energię słońca na budynku Urzędu Gminy złożonego w ramach 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego spełnił wymogi 
formalne i został przekazany do oceny merytorycznej. 

Operacja typu „Budowa lub modernizacja dróg lokalnych” pn. „Kompleksowa przebudowa dróg 
lokalnych w miejscowości Chrośle gwarantująca szeroki dostęp do obiektów użyteczności 
publicznej oraz dróg powiatowych” – została rozliczona. W dniu 29.03.2017 r. została 
przeprowadzona kontrola Urzędu Marszałkowskiego, której wynik jest pozytywny. Zgłoszono 
jedynie zastrzeżenie co do powierzchni założonych trawników, co w efekcie będzie skutkowało 
pomniejszeniem dofinansowania o 1 tys. zł. 

Lubawska Spółka Komunalna przez kolejne 3 miesiące będzie odbierała odpady z terenu 
naszej gminy. Postępowanie w sprawie wyboru wykonawcy odbioru odpadów z terenu naszego 
sektora zostało unieważnione przez Związek Gmin Rejonu Ostródzko-Iławskiego „Czyste 
Środowisko” i będzie przeprowadzone kolejne. Harmonogram odbioru zostanie przekazany 
mieszkańcom w najbliższym czasie. Zostanie zachowana ciągłość odbioru odpadów komunalnych, 
co 2 tygodnie, w dotychczasowym systemie. 

W dniach 15 i 16 lutego 2017 r. Dyrektor oraz inspektor Ośrodka Pomocy Społecznej 
przeprowadziły kontrolę Niepublicznego Żłobka Pod Wierzbą w Mszanowie. Zakres kontroli 
obejmował warunki i jakość świadczonej opieki nad dziećmi do lat 3. Kontrola wykazała, że 
Niepubliczny Żłobek „Pod Wierzbą” w okresie od maja 2016r. do dnia kontroli nie spełniał 
standardów dotyczących sprawowanej opieki gdyż:  
1. Opiekunki zatrudnione w żłobku nie posiadały  zaświadczenia do celów sanitarno-
epidemiologicznych wymaganych ustawą, a jedna z opiekunek nie posiadała zaświadczenia 
lekarskiego stwierdzającego brak przeciwskazań do wykonywania pracy na stanowisku opiekunki 
dziecięcej w żłobku. Dokumenty te zostały dostarczone po przeprowadzonej kontroli w dniu 23 
lutego 2017r. 
2. Ponadto opiekunki dziecięce zatrudnione w żłobku, posiadające wykształcenie średnie, nie 
odbyły 280 godzinnego szkolenia wymaganego ustawą. W związku ze złożonym przez Dyrektora 
żłobka oświadczeniem, że opiekunki zostały zgłoszone na w/w kurs, który ma się rozpocząć 22 
lutego br. i zakończyć 31 marca br. zobowiązano Dyrektor do niezwłocznego dostarczenia 
zaświadczeń o jego ukończeniu, nie później niż do 15.04.2017r. Protokół z kontroli został 
opublikowany na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Ośrodka Pomocy Społecznej. 

 
Warmińsko-Mazurskie Dni Rodziny w tym roku obchodzone są w terminie od 12 maja do 9 

czerwca pod hasłem "Miłość w rodzinie nigdy nie zginie”. Dyrektor OPS prosi sołtysów o podanie 
terminów pikników i festynów do 20 kwietnia 2017r. 
 
Zarządzenia wydane w okresie od 15 lutego do 31 marca 2017r.: 

- 15.02.2017r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2017 rok oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
- 21.02.2017r. w sprawie zmiany zarządzenia w sprawie ustalenia podstawy obliczenia dotacji dla 
niepublicznych przedszkoli, niepublicznej szkoły podstawowej, niepublicznego oddziału 
przedszkolnego i niepublicznego zespołu wychowania przedszkolnego, 
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- 28.02.2017r. w sprawie realizacji pozamilitarnych przygotowań obronnych Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie w 2017 roku, 
- 28.02.2017r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok,  
- 28.02.2017r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2017 rok oraz zmiany planu finansowego zadań z zakresu administracji rządowej oraz innych 
zadań zleconych Gminie Nowe Miasto Lubawskie odrębnymi ustawami na 2017 rok, 
- 1.03.2017r. w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
- 1.03.2017r. w sprawie określenia zasad oraz sposobu naliczania i wypłaty ekwiwalentu 
pieniężnego strażakom ochotniczych straży pożarnych za udział w działaniach ratowniczych lub 
szkoleniach pożarniczych, 
- 1.03.2017r. w sprawie zmiany zasad (polityki) rachunkowości dotyczących projektu „Przebudowa 
drogi gminnej Mszanowo - Nowe Miasto Lubawskie (granica gminy, droga powiatowa nr 5500N) 
polegająca na kompleksowej przebudowie dróg lokalnych w miejscowości Mszanowo 
gwarantująca szeroki dostęp do obiektów użyteczności publicznej oraz dróg powiatowych” 
dofinansowanego ze środków PROW na lata 2014-2020, 
- 8.03.2017r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok, 
- 8.03.2017r. w sprawie zmiany planu finansowego Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie na 
2017 rok, 
- 9.03.2017r. o zmianie zarządzenia w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
- 9.03.2017r. w sprawie ustalenia terminów przeprowadzenia postępowania rekrutacyjnego 
i postępowania uzupełniającego, w tym terminy składania dokumentów, na rok szkolny 2017/2018 
do publicznych przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w publicznych szkołach podstawowych, 
publicznych innych  form wychowania przedszkolnego i  klas pierwszych publicznych szkół 
podstawowych  dla których Gmina Nowe Miasto Lubawskie  jest organem prowadzącym, 
- 15.03.2017r. w sprawie ustanowienia za wynagrodzeniem nieograniczonej w czasie służebności 
przesyłu na nieruchomości stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie,  położonej w 
Jamielniku, 
- 29.03.2017r. w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2016. 
 
 Ad 6 
Zapytania i wnioski. 
Radny Zdzisław Domżalski wnioskował o wyczyszczenie przepustów wzdłuż drogi powiatowej 
Gwiździny – Nowe Miasto Lubawskie oraz o rozważenie ustawienia bariery ochronnej w Kaczym 
Bagnie w miejscu, gdzie ostatnio zdarzyły się 2 wypadki drogowe.  
 
Radna Edyta Gorzka wnioskowała o postawienie w Radomnie i w Gryźlinach znaku 
informacyjnego z numerami domów znajdujących się na Szaleńcu tam, gdzie droga skręca do tych 
zabudowań. Taka tablica ustawiona jest już w Bagnie i bardzo ułatwia dojazd do tych posesji.  
 
Przewodniczący Rady wnioskował do Powiatu o ustawienie znaków informujących w Skarlinie 
jadąc od Biskupca w środku wsi, w lewo pokazuje drogowskaz na „Nowy Dwór”, a zupełnie 
prościej dojeżdża się drogą asfaltową. Z kolei w tym miejscu, gdzie skręca się na Nowy Dwór za 
jeziorem nie ma żadnego oznaczenia w lewo. W Nowym Dworze za posesją Pana sołtysa jest 
znak kierunek Skarlin – Nawra. Warto byłoby to uzupełnić.  
 
Radny Marek Miecznikowski wnioskował o równanie dróg i częściowe nasypanie tłuczniem. 
Wnioskował również o naprawę rowu na odcinku od figury, który został zniszczony przez rolnika. 
Ktoś musi to zrobić, bo woda będzie wylewała się na drogę. 
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka – nawiązując do wypowiedzi Pana radnego 
Miecznikowskiego nasuwa się problem, czy my nie mamy żadnej możliwości zobligowania 
rolników do naprawienia szkód, które wyrządzają. Jak zaczynają się prace polowe, to co kawałek 
drogi są niszczone, tak jak ostatnio na Szaleńcu. Czy nie ma możliwości, aby tego rolnika obciążyć 
kosztami naprawy. Jeżeli wiemy, że szkody dokonała ta osoba, to obciążmy kosztami naprawy.  
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Radny Karol Jakubowski zapytał o dokończenie budowy chodnika przy drodze krajowej nr 15 w 
Bratianie. Radny podziękował również za równanie drogi na ul. Polnej w Bratianie. Wnioskował o 
dokończenie równania pozostałych dróg we wsi.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał czy znana jest sprawa składowania w większych ilościach 
śmieci na działce, której właścicielem jest właściciel Kliniki Ruda. Tam pojawiła się duża hałda 
śmieci, czy miejsce jest zgłoszone jako składowisko i czy jest to prawnie uregulowane.  
 
Radny Mirosław Dajos – chciałbym wspomnieć o pewnej, kłopotliwej rzeczy, którą 
zaobserwowałem. W związku z nową ustawą tzw. śmieciową, śmieci są systematycznie odbierane 
od mieszkańców, a mieszkańcy wywożą je do lasu. Leżą śmieci przy drogach, wywożą je również 
na łąki bagińskie koło Jamielnika. Chciałbym, aby w Biuletynie Informacyjnym Gminy napisać 
przynajmniej o konsekwencjach takiego procederu. Dla jest to kompletnie niezrozumiałe, że 
wszyscy płacą za śmieci, a ktoś w biały dzień wywozi. 
 
Radni stwierdzili, że nie wszyscy płacą za śmieci.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka poinformowała, że była świadkiem wysypania śmieci z 
przyczepki samochodu osobowego przy drodze do lasu. 
 
Radny Mirosław Dajos stwierdził, że też był świadkiem. Robią to osoby z lokalnego środowiska. 
Radny podziękował również za naprawę dróg w Jamielniku i prosił, aby uwzględniać 
systematycznie prośby mieszkańców Study, bo to jedyna droga dojazdowa  dla nich. Jeżeli 
częstotliwość opadów jest większa, to oni toną w błocie. Szczególnie zwrócić uwagę na tę drogę.  
 
Radny Marek Miecznikowski zapytał, czy jest prawidłowe, że przed Chroślem jest składowany 
obornik na pryzmie. Czy nie można znaleźć innego miejsca w 100 hektarowym gospodarstwie.  
 
Radny Przemysław Kotewicz poinformował, że przepisy w tym zakresie mówią, że od zabudowań 
może być 25 m i w okresie od marca do października można składować, jednak nie dłużej niż 14 
tygodni. Jest to trudna sprawa do udowodnienia. Jest jeszcze wymóg co do spadku i 
zabezpieczenia. Ta sprawa powinna być zgłoszona do Powiatu dlatego, że najeżdża 20 tonowy 
ciągnik na samą krawędź jezdni, ładowarka w tym błocie brodzi i załamuje krawędź jezdni. Jest to 
ewidentne uszkodzenie drogi. Ta krawędź jest załamana, rozkopana.  Z drogi asfaltowej 
bezpośrednio na pole ładuje obornik. Miejsce składowania musi być zgłoszone do Agencji 
Restrukturyzacji.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka – w naszej miejscowości było podobnie, też mieszkańcy 
skarżyli się. Niektórzy rolnicy czują się bezkarni. Robią co im się podoba.  
 
Przewodniczący Rady – broniąc rolników, jeżeli ten rolnik miał wywieźć to na pole, gdzie było błoto 
i potem wywieźć to błoto na asfalt, to lepsza jest taka sytuacja. 
 
Radna Barbara Giziewska podziękowała Starostwu Powiatowemu za naprawienie dziur w drodze 
Skarlin – Nowy Dwór. 
 
Sołtys Ryszard Pruchniewski przekazał Panu Wójtowi pismo od mieszkanki Lekart w sprawie drogi 
w kierunku Biskupca. Sprawa ta była zgłaszana także na zebraniu wiejskim. W imieniu własnym 
oraz pozostałych użytkowników drogi pod Jamielnik zapytał, czy naprawdę przewiduje się naprawę 
tego odcinka i  w jaki sposób. Ponadto prosił, aby wyrównać odcinek pod Jamielnik. Kolejna 
sprawa dotyczy zabezpieczenia na nowo powstałym chodniku kończącym się przy remizie OSP. 
Kierowca odśnieżając nie widzi krawężnika, najeżdża na niego i uszkadza.  Może ustawić słupki 
ostrzegawcze, które dodatkowo uniemożliwiłyby samochodom ciężarowym parkowanie i 
zawracanie na łuku tego krawężnika. Jest to nowa inwestycja, a wszystko zaczyna zapadać się, bo 
kierowcy z przyzwyczajenia robią sobie skróty i dodatkowo parkują na chodnikach.  
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Ad 7  
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 
lata 2017-2034. 
Pani Skarbnik w uzupełnieniu informacji o zmianach w budżecie i Wieloletniej Prognozie 
Finansowej przedstawionej na wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 28 marca 2017r. 
poinformowała, że  Wieloletniej Prognozie Finansowej przedstawionej na wspólnym 
posiedzeniu Komisji w dniu 28 marca 2017r. poinformowała, że w związku z otrzymaniem 
dotacji unijnej na rozwój  administracji cyfrowej w Urzędzie Gminy, wprowadzono tę 
dotację w dochodach i wydatkach i zmieniły się 4 załączniki. Po dochodach 
wprowadzono dotację w kwocie 328 789 zł na realizację tego projektu, po wydatkach 
również jest ta wartość. Łącznie w roku 2017 to zadanie będzie kosztowało  440 340 zł. 
Zadanie to uwzględniono również w załączniku o wydatkach unijnych.  Pozostałe zmiany 
zostały omówione na komisjach. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/209/2017 w 
sprawie  dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie F inansowej na lata 2017-2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie na rok 
2017. 
 
Radny Zdzisław Domżalski zwrócił uwagę, że na plac zabaw w Jamielniku w inwestycjach jest 
kwota 10 000 zł, a ogólna kwota to 14 000 zł, zapytał czy są tam również wydatki bieżące. 
 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że kwota 4000 zł to wydatki bieżące np. urządzenia na plac zabaw o 
wartości do 3500 zł są wydatkami bieżącymi. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/210/2017 w 
sprawie  dokonania zmian w bud żecie Gminy Nowe Miasto Lubawskie na rok 2017. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadań z zakresu administracji rządowej, dotyczących 
utrzymania grobów i cmentarzy wojennych. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/211/2017 w sprawie  
przyj ęcia zadań z zakresu administracji rz ądowej, dotycz ących utrzymania grobów 
i cmentarzy wojennych. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 10 
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Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017 – 
2019. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/212/2017 w sprawie   
uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2017 – 2019. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie, położonej w obrębie geodezyjnym Lekarty, 
na rzecz Powiatu Nowomiejskiego z przeznaczeniem na cele publiczne. 

 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/213/2017 w sprawie   
wyra żenia zgody na przekazanie w formie darowizny nieruc homo ści stanowi ącej własno ść 
Gminy Nowe Miasto Lubawskie, poło żonej w obr ębie geodezyjnym Lekarty, na rzecz 
Powiatu Nowomiejskiego z przeznaczeniem na cele pub liczne.  
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Gryźliny.  
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/214/2017 w sprawie   
przyst ąpienia do sporz ądzenia planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Gry źliny. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Skarlin.  

 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/215/2017 w sprawie   
przyst ąpienia do sporz ądzenia planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
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Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Skarlin. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Radomno.  

W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/216/2017 w sprawie   
przyst ąpienia do sporz ądzenia planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Radomno. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Pacółtowo.  
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/217/2017 w sprawie   
przyst ąpienia do sporz ądzenia planu zagospodarowania przestrzennego gminy 
Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Pacółtowo. 
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
Przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę, po czym wznowił obrady. 
 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2017 r. 

 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/218/2017 w sprawie   
przyj ęcia programu opieki nad zwierz ętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomno ści 
zwierz ąt na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie w 2017 r.  

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
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Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą - Prawo oświatowe. 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/219/2017 w sprawie   
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów d o nowego ustroju szkolnego, 
wprowadzonego ustaw ą - Prawo o światowe. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
 
Ad 18 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów obowiązujących na drugim etapie postępowania 
rekrutacyjnego do przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych i innych form 
wychowania przedszkolnego, dla których Gmina Nowe Miasto Lubawskie jest organem 
prowadzącym. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/220/2017 w sprawie   
określenia kryteriów obowi ązujących na drugim etapie post ępowania rekrutacyjnego do 
przedszkoli, oddziałów przedszkolnych w szkołach po dstawowych i innych form 
wychowania przedszkolnego, dla których Gmina Nowe M iasto Lubawskie jest organem 
prowadz ącym.  
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
 
 
Ad 19  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia kryteriów, liczby punktów oraz dokumentów 
obowiązujących w postępowaniu rekrutacyjnym do pierwszej klasy publicznej szkoły podstawowej  
dla kandydatów zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
 
W związku z omówieniem projektu uchwały na posiedzeniu wspólnym Komisji w dniu 28 marca 
2017r., Przewodniczący Rady zapytał czy są pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy jednogło śnie podj ęła uchwał ę nr XXVIII/221/2017 w sprawie   
określenia kryteriów, liczby punktów oraz dokumentów obo wiązujących w post ępowaniu 
rekrutacyjnym do pierwszej klasy publicznej szkoły podstawowej  dla kandydatów 
zamieszkałych poza obwodem szkoły podstawowej dla k tórych organem prowadz ącym jest 
Gmina Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
W głosowaniu brało udział 14 radnych. 
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Ad 20 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt: 
- Panu radnemu Zdzisławowi Domżalskiemu w sprawie przeczyszczenia przepustów na drodze 
powiatowej w kierunku Mroczna oraz o montaż barierki ochronnej  w okolicach Kaczego Bagna, 
wniosek według właściwości zostanie przekazany do Zarządu Dróg Powiatowych. 
- Pani radnej Edycie Gorzka w sprawie dodatkowego oznakowania przysiółka Szaleniec, chodzi o 
2 dodatkowe znaki w Radomnie i w Gryźlinach Pan Wójt odpowiedział, że realizacja będzie 
zależna od posiadanych środków finansowych. 
- Panu Przewodniczącemu Rady Gminy Zbigniewowi Wiśniewskiemu w sprawie poprawy 
oznakowania drogi powiatowej w kierunku Skarlina, wniosek zostanie przekazany według 
właściwości do Zarządu Dróg Powiatowych. 
- Panu radnemu Markowi Miecznikowskiemu w sprawie remontu dróg gminnych w Chroślu Pan 
Wójt odpowiedział, że zadanie będzie realizowane. Gmina w tej chwili jest w trakcie bieżących 
remontów dróg gruntowych i szutrowych. Niebawem remonty zostaną podjęte w Chroślu. Pan 
radny wnioskował także o odtworzenie rowu na drodze w kierunku Gryźlin od figury, zadanie 
zostanie zlecone do realizacji. 
- Pani radna Edyta Gorzka wnioskowała o to, by wyciągnąć konsekwencje od osób, które niszczą 
drogi, w szczególności rolników, którzy dokonują szkód na naszych drogach, żeby zobowiązać ich 
do ich naprawienia. Pan Wójt odpowiedział, że podejmiemy działania w tym zakresie. Wcześniej 
zdarzało się, że takie działania były podejmowane. 
- Panu radnemu Karolowi Jakubowskiemu w sprawie terminu zakończenia budowy chodnika przy 
drodze krajowej Pan Wójt odpowiedział, że są dodatkowe środki na tę inwestycję dlatego, że 
zakres prac uległ zwiększeniu i znacznie wzrósł koszt budowy. Ministerstwo Infrastruktury 
zapewniło środki i wykonawca w najbliższym czasie podejmie działania, żeby zakończyć tę 
inwestycję. Pan radny wnioskował również o dokończenie równania dróg na terenie Bratiana, 
wniosek w najbliższym czasie będzie realizowany.  
- Panu radnemu Przemysławowi Kotewiczowi w sprawie informacji na temat składowania opadów 
na posesji w Pustkach Pan Wójt odpowiedział, że posiada informację, iż policja prowadzi 
postępowanie wyjaśniające w tej sprawie. Wiadomo, że składowane są kokpity samochodowe z 
demontażu. Zostanie ustalone, jaki to ma wpływ na środowisko. Gmina będzie posiadała szersze 
informacje po zakończeniu postępowania wyjaśniającego.  
- Pan radny Mirosław Dajos wyraził niepokój co do wywożenia śmieci do lasu. Można też 
powiedzieć, że nasze rowy przydrożne są na szeroką skalę zaśmiecane. Jest to znaczący problem 
dla naszych służb porządkowych. Pan Wójt poinformował, że na zebraniach wiejskich apelował do  
mieszkańców, abyśmy współpracowali ze sobą, żeby informować gminę o każdym takim 
przypadku zaśmiecania. Gmina nigdy nie zdąży sprzątać po tych, którzy zaśmiecają, jeżeli nie 
będzie reakcji ze strony mieszkańców. Jak pojawia się pracownik gminy to często jest za późno, 
aby ustalić sprawcę. Musi być dobra współpraca. W grę wchodzą środki publiczne, które 
przeznaczamy na utrzymanie porządku w gminie i sprzątanie rowów przydrożnych. Pan Wójt 
apelował, aby reagować, żeby nie było obojętności jak ktoś wyrzuca śmieci, a zwracać uwagę. 
- Pan radny Mirosław Dajos wnioskował także o to, żeby regularnie dbać i remontować odcinek 
drogi na Studę, Pan Wójt odpowiedział, że planuje w szerszym zakresie wyremontować tę drogę. 
- Panu radnemu Markowi Miecznikowskiemu  w sprawie składowanego obornika w pobliżu drogi 
powiatowej, sprawę wyjaśnimy, czy nie złamano przepisów. Jeżeli to będzie pas drogi powiatowej, 
to sprawa zostanie przekazana według właściwości.   
- Pan sołtys z Lekart w imieniu mieszkanki wnioskował o trwałą naprawę odcinka drogi  z Lekart do 
Biskupca, naprawa zostanie dokonana, ale w najbliższych latach nie przewidujemy trwałej 
naprawy czyli asfaltowania lub położenia kostki brukowej. Naprawa drogi szutrowej nigdy nie jest 
trwała. Zawsze wybija się po kilku miesiącach. Postaramy się dokonać remontu bieżącego tej 
drogi wiosną tego roku. Jeśli chodzi o drogę Lekarty – Jamielnik, to pojawiła się nadzieja na 
uzyskanie dofinansowania zewnętrznego na budowę. W tej sytuacji odcinek tej drogi w przyszłym 
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roku byłby zrealizowany. Pan sołtys wnioskował także o oznaczenie krawężnika przy świetlicy, bo 
szczególnie zimą są kłopoty przy odśnieżaniu Pan Wójt odpowiedział, że wniosek zostanie 
rozpatrzony.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady Edyta Gorzka, w imieniu Stowarzyszenia Reduta Tradycji Historii 
Miłośnicy Ziemi Lubawskiej zaprosiła wszystkich mieszkańców na konferencję „Żołnierze Wyklęci 
na Ziemi Lubawskiej” w dniu 2 kwietnia br., o godz. 16:00 w GCK w Kurzętniku, natomiast o godz. 
15:00 odbędzie rekonstrukcja „Potyczki na Marianowie” na drodze w Marianowie.  
 
  
Ad 21 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy  Zbigniew Wiśniewski 
zamknął obrady XXVIII Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie. 

 

Sekretarz obrad                                                          Przewodniczący Rady Gminy   

Zdzisław Domżalski                                                          Zbigniew Wiśniewski  


